
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-02-21, § 14 

 
 Tid: 21 februari 2006 kl 9.00 – 10.05 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 7 mars 2006 
  

 
 
Mirja Särkiniemi    Sten Nordin 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mirja Särkiniemi (s), ordförande 
Sten Nordin (m), vice ordförande 
Per Bolund (mp) 
Helena Bonnier (m) 
Claes Fleming (fp) 
Kåre Gustavsson (s) 
Jimmy Lindgren (s) 
Reine Meyer-Strömberg (s) 
Björn Nyström (kd) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Regina Öholm (m), §§ 1-27 och 29-42 

 
Ersättare 

 Gulan Avci (fp), tjänstgörande 
Lars Bengtson (m) 
Hannah Ekeroos (kd) 
Eva-Louise Erlandsson Slorach (s) 
Tove Frimodt (s) 
Anders Frostell (fp) 
Spiridon Gogos (s) 
Bo Holmberg (s) 
Kathléen Nilsson (m), tjänstgörande § 28 
Per Ohlin (v) 
Hampus Rubaszkin (mp) 
Göran Wrene (s), tjänstgörande 

 
Personalföreträdare 

 Sonja Mogert, SKTF 



  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektören Per Aronson och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Barbro Collin, Göran 
Gahm, Eva Leijon, Britt-Marie Salmén och Anette Scheibe samt 
borgarrådssekreterarna från roteln Kristina Söderlund och Claes Thunblad. 

 
 § 14 

Klotter - även i ordnad form skapar otrygghet. Skrivelse från vice ordföranden 
Sten Nordin (m)  
Dnr T2005-440-01229 
 
Trafikkontoret hade den 19 december 2005 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Trafiknämnden godkänner utlåtandet som svar på skrivelsen. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Mirja Särkiniemi m fl (s) samt ledamöterna Ann-Marie Strömberg (v) 
och Per Bolund (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga C1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Claes Fleming m fl (fp) och 
Björn Nyström (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga C2. 
 
Beslut 
 
Trafiknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Mirja Särkiniemi m fl (s) samt ledamöterna Ann-Marie Strömberg (v) och 
Per Bolund (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak godkänna 
tjänsteutlåtandet och att i övrigt anföra följande: 
 

Det offentliga kan inte sätta upp regler för vilka kulturella uttryck som ska anses 
vara godkända. Graffiti är en teknik inom bildkonstområdet och utförd under 
lagliga omständigheter är den lika tillåten som olja på duk eller digital 
videokonst. Att utesluta vissa konstnärliga uttryck och förbjuda dem att 
produceras eller visas innebär inskränkt frihet och ett mycket allvarligt hot mot 
demokratin. 

 
I kommunfullmäktiges beslut den 29 mars 2004 görs en tydlig gränsdragning 
mellan klotter/skadegörelse å ena sidan och graffiti som en teknik inom 
bildkonstområdet utförd under lagliga omständigheter å andra sidan. Med beslutet 
följer en rad uppdrag sprungna ur tre perspektiv: klottersanering/-bekämpning, 
socialt preventivt arbete och ungdomar och konst.  

 
Klotter och skadegörelse kostar samhället enorma summor årligen. För att öka 
effektiviteten i saneringsarbetet har gatu- och fastighetsnämnden i oktober 2004 
tagit beslut om att inrätta en samverkansgrupp för att koordinera stadens arbete 
med klotterbekämpning. Dess uppgift är bl a att samarbeta med externa aktörer 
som SL, dokumentera stadens insatser, följa stadens pilotprojekt, utfärda 
rekommendationer och inrätta ett metodutvecklingsråd. Uppdrag ligger dessutom 
på kommunstyrelsen att utreda förutsättningarna till gemensam upphandling av 



  

klottersanering. Resultatet av dessa åtgärder kommer att ge resultat redan under 
2005. 

 
Stadsdelsnämnderna har i uppdrag att i enlighet med klotterkommissionens 
rapport arbeta med den sociala dimensionen. Det innebär bl. a. förtätad kontakt 
mellan socialsekreterare, skolor och ökad information om vad den kriminella 
handling som klotter och skadegörelse utgör och föranleder för riskbeteenden.  

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m), ledamöterna Helena Bonnier (m), Regina Öholm 
(m), Claes Fleming (fp) och Björn Nyström (kd) samt tjänstgörande ersättaren Gulan 
Avci (fp) enligt det av vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Claes 
Fleming m fl (fp) och Björn Nyström (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

Tillhör § 14, bilaga C1 
 
Trafiknämnden 2006-02-21 
 
Tillhör ärende 14 

 
Klotter – även i ordnad form 
skapar otrygghet. 

 
      Mirja Särkiniemi m.fl. (s) 
      Ann-Marie Strömberg (v) 
      Per Bolund (mp) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Trafiknämnden beslutar 
 
att i huvudsak godkänna tjänsteutlåtandet  
 
att  i övrigt anföra följande 
 
Det offentliga kan inte sätta upp regler för vilka kulturella uttryck som ska anses vara  
godkända. Graffiti är en teknik inom bildkonstområdet och utförd under lagliga  
omständigheter är den lika tillåten som olja på duk eller digital videokonst. Att utesluta 
vissa konstnärliga uttryck och förbjuda dem att produceras eller visas innebär inskränkt 
frihet och ett mycket allvarligt hot mot demokratin. 
 
I kommunfullmäktiges beslut den 29 mars 2004 görs en tydlig gränsdragning mellan 
klotter/skadegörelse å ena sidan och graffiti som en teknik inom bildkonstområdet 
utförd under lagliga omständigheter å andra sidan. Med beslutet följer en rad uppdrag 
sprungna ur tre perspektiv: klottersanering/-bekämpning, socialt preventivt arbete och 
ungdomar och konst.  
 
Klotter och skadegörelse kostar samhället enorma summor årligen. För att öka 
effektiviteten i saneringsarbetet har gatu- och fastighetsnämnden i oktober 2004 tagit 
beslut om att inrätta en samverkansgrupp för att koordinera stadens arbete med 
klotterbekämpning. Dess uppgift är bl a att samarbeta med externa aktörer som SL, 
dokumentera stadens insatser, följa stadens pilotprojekt, utfärda rekommendationer och 
inrätta ett metodutvecklingsråd. Uppdrag ligger dessutom på kommunstyrelsen att 
utreda förutsättningarna till gemensam upphandling av klottersanering. Resultatet av 
dessa åtgärder kommer att ge resultat redan under 2005. 
 
Stadsdelsnämnderna har i uppdrag att i enlighet med klotterkommissionens rapport 
arbeta med den sociala dimensionen. Det innebär bl. a. förtätad kontakt mellan 
socialsekreterare, skolor och ökad information om vad den kriminella handling som 
klotter och skadegörelse utgör och föranleder för riskbeteenden.  
 
 
 


